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PROIECT

H O T Ă R Â R E  A n r._____
din data d e __noiembrie 2021

-privind aprobarea procesului-verbal al şedinţei Consiliului Local al Municipiului Fagaras din
data de 19 noiembrie 2021 (extraordinară)

CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI FAGARAS,

Ţinând cont de procesul-verbal al şedinţei extraordinare din data de 19 noiembrie 2021 
(extraordinară) a Consiliului Local al Municipiului Fagaras,

Conform prevederilor art. 27, art 28, art 30 alin 15 din Regulamentul de organizare şi 
funcţionare a Consiliului Local al Municipiului Fagaras , aprobat prin Hotărârea nr. 235/2019 a 
Consiliului Local al Municipiului Fagaras,

în temeiul prevederilor art. 129 alin. (1), art. 138 alin. (13), art. 139 alin. (1) şi art. 196 alin. 
(1) lit. a) din din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 
modificările şi completările ulterioare,

H O T Ă R Ă Ş T E :

Art. 1. Se aprobă conţinutul procesului-verbal al şedinţei Consiliului Local al 
Municipiului Fagaras din data de 19 NOIEMBRIE 2021 (extraordinară) conform anexei 
avand 12 file, care face parte integrantă din prezenta hotărâre.

Art. 2. Prezenta hotărâre se duce la îndeplinire şi se comunică celor interesaţi de către 
Primarul Municipiului Fagaras , prin Compartimentul Juridic ( CL).
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Hotărârea s-a adoptat c u .......voturi pentru, împotriva..., abţineri,
Consilieri in funcţie -18  
Consilieri prezenţi - ........

Prezenta hotărâre se comunică:

- lex. Dosar şedinţă
- lex. Colecţie
- lex. Prefectură
- lex. Primar
- lex. Secretar
- lex. Afişare
- lex pentru site secţiunea Monitorul Oficial Local si procese verbale şedinţe CL

Cod: F-17
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PROCES-VERBAL

încheiat azi, 19 NOIEMBRIE 2021, in şedinţa EXTRAORDINARA a Consiliului Local 
Fagaras, şedinţa convocata in conformitate cu prevederile art. 133, alin.i si 2, lit.a.) si art.134, alin.i, 
lit.a.), alin.2, 5 si 7 din O.U.G.nr.57/2019 privind Codul administrativ.

Din partea presei-mass-media locala.

Şedinţa a avut loc in sala de şedinţe a Primăriei Fagaras, incepand cu orele 18.00 

Preşedinte de şedinţa- Dl Ludu Aurel Cristian

Din partea primăriei participa: dl.primar- Sucaciu Gheorghe si d-na secretar general - 
Laura Elena Giunca,

Dl preşedinte : Buna ziua, dragi colegi şi bine aţi venit la şedinţa extraordinară din data de 
19.11.2021 şedinţa convocata la iniţiativa dlui primar prin Dispoziţia nr.1193/15.11.2021, Constat că 
suntem 19 consilieri prezenţi din 19, avem cvorum, declar şedinţa deschisă. înainte de a intra in 
dezbateri si aproba ordinea de zi v-as ruga să vă concentraţi doar pe responsabilităţi , sarcinilie si 
principiile pentru care aţi primit votul făgărăşenilor dragi colegi.

supune spre aprobare ordinea de zi, după cum urmeaza:

1. Proiect de hotărâre privind reorganizarea aparatului de specialitate al Primarului Municipiului Făgăraş.

Cine este pentru? 19 voturi pentru- unanimitate. - se adoptă HCL nr.277/19.11.2021

Dl preşedinte prezintă pct.l de pe ordinea de zi : Proiect de hotărâre privind reorganizarea 
aparatului de specialitate al Primarului Municipiului Făgăraş.

Dl primar: acest proiect a fost introdus, cred că astăzi este a treia şedinţă, după ce a fost 
respins de dumneavoastră, de majoritatea din consiliul local formată împotriva acestui proiect. Aş 
vrea să lămuresc câteva aspecte care s-au auzit în spaţiu public în perioada aceasta şi vorbim de 
înfiinţarea postului administratorului public şi aş vrea să vă spun necesitatea acestui post. Am văzut 
anumite voci care spuneau că dacă există viceprimar nu mai este nevoie de administrator public. As 
vrea sa justific necesitatea postului de administrator public prin faptul că viceprimarul are si va avea 
delegat în subordine tot ceea ce înseamnă administrarea domeniului public, tot ce înseamnă semne de 
circulaţie, curăţenie, spaţii verzi şi alte lucruri pe care trebuie să le facă un viceprimar, iar 
administratorul public va avea prin delegare acele atribuţii prin care, in continuarea dezvoltării 
Municipiului Fagaras si strategiei pe care noi o punem in momentul de fata in aplicare, de a accesa 
fonduri pentru a ne dezvolta si din punct de vedere al digitalizarii si a ceea ce înseamnă un smart city. 
Avem în momentul de faţă foarte multe evenimente online prin care noi studiem ce proiecte ni se 
adresează , administratorul public preia toate aceste posibilităţi si împreună cu compartimentul de 
specialitate, de proiecte, începe să scrie cererei de finanţare. As putea spune chiar că acum, în 
momentul de faţă, implementând toate proiectele pe care le avem contractate , am avea nevoie de încă 
un om pentru a verifica ca implementarea lor să fie cât mai corectă. D eci, necesitatea acestui post este 
justificată, bugetul nu e mărit, numărul de posturi nu este mărit.
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Am mai avut discuţii cu unii consilieri că din subordinea secretarului general iau , prin 
propunerea mea, resursele umane, compartimentul de monitorizare, registratură şi compartimentul 
juridic. Am mai justificat-o în unele comisii, secretarul general are în atribuţii, conform Codului 
Administrativ, de a menţine legalitatea si de a se desfasura in bune condiţii şedinţele consiliului local, 
si legalitatea documentelor ce ies din primărie. Deci nu are în atribuţii să coordoneze şi alte 
compartimente sau birouri. Resursele umane trebuie să fie în subordinea ordonatorului principal de 
credite si a managerului pentru a distribui resursele umane in aparatul de specialitate asa cum are 
viziunea fiecare primar. Dacă vorbim de Compartimentul Juridic, avem o problemă în sensul acesta, 
după cum vedeţi si procesele pierdute si problemele pe care le are Municipiul Fagaras, si am decis ca 
sa mă ocup personal de acest compartiment, să îl pun în funcţiune şi să aibă o eficacitate mult mai 
bună. Dacă vorbim de registratură, noi suntem în implementarea unui proiect cu fonduri europene, de 
digitalizare iar primarul coordonează tot ce înseamnă digitalizare si acea platformă . Deci nu i s-a luat 
secretarului anumite atribuţii ce ăi reveneau prin lege, ci pur şi simplu aşa cum am venit în fata 
cetăţenilor în 2016 si 2020 imi doresc să reorganizez aparatul administrativ, pentru a-1 eficientiza , şi 
a lucra mult mai bine pentru cetăţean, deci nu se intamplă alte lucruri. Dacă dvs consideraţi că mai 
există şi alte nereguli si nu votati organigrama, vă rog să îmi puneţi întrebări. Din punct de vedere al 
legalităţii, secretarul a avizat acest proiect de hotărâre, deci nu există suspiciunea nelegalităţii, am mai 
venit cu o completare a comisiei care am desemnat-o pentru a pune in aplicare raportul Curţii de 
Conturi prin care ne spune că trebuie să verificăm toate contractele de chirie si concesiuni care au fost 
incheiate din 1990 până ân momentul de faţă pentru că au depistat la unele contracte din anii 2000, 
2007, 2013, 2014 cateva nereguli, iar noi trebuie să le verificam pe toate. Pentru o perioadă trebuie să 
înfiinţăm un birou şi să delegăm oameni acolo, pentru a verifica toate aceste contracte si până in data 
de 2 decembrie, trebuie să dăm un raport Curţii de Conturi. Eu am incercat si in 31 să spun lucrurile 
acestea, si in alte şedinţe, pentru a avea timpul necesar să facem aceste lucruri, şi voi stărui în 
continuare ca această organigramă să fie aprobată, aşa cum spune si in lege este aparatul de 
specialitate al primarului, care si-1 organizează în funcţie de viziunea si strategia pe care o are si 
pentru a eficientiza .Mulţumesc

Dna Paicu : si acum tot dl Lucian Mija este propunerea dumneavoastră pentru a fi administrator 
public?

Dl primar: da, conform Codului Administrativ, primarul poate desmena prin dispoziţie 
administratorul public si în continuare, dacă dvs aprobaţi organigrama , în voi desemna pe dl Lucian 
Mija ca administrator public, având toate calităţile necesare pentru a ocupa această funcţie.

Dna Paicu: din moment ce acum avem viceprimar căruia i se pot da mai multe atribuţii, iar dl Mija 
este angajatul primăriei, este consilierul dumneavoastră, eu nu ştiu de ce nu aţi putea să îl dsemnati ca 
suport pentru departamentul de proiecte astfel încât să fie un om in plus acolo si să aducă un plus 
valoare la accesarea fondurilor, digitalizare, de ce trebuie să înfiinţăm postul de administrator public?

Dl primar:pentru că, prin lege pot delega anumite atribuţii doar viceprimarului si administratorului 
public, nu pot delega atribuţii consilierului personal. Si am nevoie de delegarea acestor atribuţii ca să 
meargă în locul primarului si să facă lucrurile pe care vi le-am spus mai devreme . Toate aceste lucruri 
se fac prin fisa postului sau prin delegare dar nu mai mult de două luni de zile si nu este eficient, doar 
daca îi includ în fişa postului.

Dna Paicu: deci puteţi da o dispoziţie

Dl primar: pentru două luni de zile, dar nu este eficient, ce faci întrerupi priectul după două luni de 
zile?

Dna Paicu: din momnet ce dânsul este angajat, i=aţi putea spune . vă rog, să coboare să îi putem 
pune mai multe întrebări?

Dl primar: sigur că da.

Dl Cupu: eu aş fi avut pe acest subiect câteva întrebări să i le adresez dlui Ludu, directorul economic 
din primărie, care văd că azi lipseşte, e prima dată când lipseşte. Una din întrebări era dacă la 
momentul acesta resursele financiare existente până la finele anului, permit şi suportă încadrarea 
câtorva persoane în plus. Nu trebuie să uităm că avem o cheltuială în plus cu salariul viceprimarului, 
vom avea o altă cheltuială cu cel al administratorului public si mai avem încă posturi care sunt scoase
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la concurs. întrebarea mea, in contextul actual, era dacă resursele financiare permit. îmi pare rău că 
nu este să îmi răspundă pebtru că aş mai fî avut încă o întrebare pe care rog să fie menţionată şi poate 
la următoarea şedinţă ne răspunde. Conform Legii 273/2006 Ordonatorii de credite au obligaţia ca în 
execuţia bugetelor prevăzute la art. 1 alin. (2) să asigure achitarea plăţilor restante prevăzute la alin. 
(6), precum şi a plăţilor restante rezultate în cursul anului curent. Ordonatorii de credite pot face noi 
angajamente legale, în limita prevederilor bugetare aprobate, numai după stingerea plăţilor restante 
înregistrate la finele anului anterior, respectiv a arieratelor din execuţia anului curent, cu excepţia 
celor provenite din neacordarea sumelor cuvenite conform contractelor de finanţare ....întrebarea era, 
având în vedere că sunt arierate , după cum spune preşedintele CA Ţeţiu Ciprian , printr-o şedinţa 
pentru şedinţa AGA, arieratele sunt in cuantum de 3.884.000 lei, adică 38,8 miliarde lei vechi. Daca 
ne uitam in fisa client care SALCO ne-a pus-o la dispoziţie, acolo apare o sumă de 41,8 miliarde lei 
vechi. Nu mai discutam că la FINECO este o plata de 865.000 lei si există şi o eşalonare pe care a 
pierdut-o SALCO. Si intrebarea era către dl Ludu, in condiţiile in care prioritar trebuia sa asigure 
aceste arierate si nu putea face alte angajamente, care este situaţia la final de an, pentru ca ar fi trebuit 
prezentată si dacă în situaţia dată , situaţia economică a primăriei permite acest lucru. Din punctul 
meu de vedere nu permite si din acest punct de vedere nu voi vota această organigramă. As vrea ca 
aceste intrebari să fie menţionate pentru că au strânsă legătură cu organigrama, cu cheltuielile care se 
presupun a se face in perioada următoare. Bineînţeles, daca răspunsul va fi că vor fi angajaţi cu luna 
decembrie si plătiti cu luna ianuarie, eu estimez ca in luna ianuarie nu vom avea bani la buget si vor fi 
platiti din 1/12 , ceea ce nu ştiu daca permite susţinerea acestor cheltuieli. Rog sa fie menţionate si rog 
ca dl Ludu să prezinte un răspuns scris. Mulţumesc

Dl primar: va pot eu răspunde la prima intrebare...

Dl Cupu: dl preşedinte, intrebarea era pentru dl Ludu, nu a fost interpelat dl primar, si nu accept 
răspuns de la dânsul, vă rog să conduceţi şedinţa

Dl preşedinte: dl Cupu, pentru că s-a înscris la cuvânt, il lăsăm pe dl primar

Dl primar: Situaţia e următoare. Avem buget până la sfârşitul anului pentru a asigura fondul de 
salarii, chiar pe data de 25 am convocat o şedinţa pentru rectificare bugetară , pentru a aloca bani atât 
pentru SALCO cât si pentru salariile care trebuie plătite pentru luna decembrie, v-am spus la 
inceputul intervenţiei mele că posturile din organigrama nu s-au m ărit, acele posturi care sunt scoase 
sunt posturi de conducere unde in momentul de faţă sunt interimari. Este vorba de funcţia de sef 
birou contabilitate, unde şeful de birou s-a transferat la compartimentul Audit, in momentul de faţă 
există o persoană delegată, s-a mai scos odată postul la concursul, nu a luat nimeni postul, iar 
persoana delegata poate ocupa prin concurs funcţia de sef birou. La fel se intâmplă si la celelalte , mai 
avem scos la concurs un post de jurist pentru că o persoană din primărie s-a transferat pe un post 
eliberat prin pensionare la Evidenta Populaţiei, deci nu se măreşte bugetul de salarii, ci rămânem in 
acelaşi cuantum.

Dl Butunoiu: stimati colegi, eu am o nelămurire, poate nu am înţeles eu, pentru că azi am fost si 
puţin tulburat. Cu dl primar, am făcut o propunere să mai amânăm până luni sau marţi acest proiect, 
cu toate că e amânat de vreo două ori, poate vom mai purta înainte de şedinţă şi nişte discuţii, pentru 
că mie mi se pare, să nu cumva să credeţi că eu am vreo legătură cu dna secretar, dar o cunosc de 
foarte mulţi ani de zile , eu o cunosc de când lucra la oficiul juridic, pe vremea când nu era secretară, 
pe vremea dlui Mocan, am avut legături cu primăria în sensul că am avut la vremea respectivă legături 
cu cabinetul medical al soţiei, cu un garaj al meu. Mie mi se pare că dumneavoastră vreţi să —i luaţi 
din subordinea ei nişte servicii, vă repet nu am nici o cunostiinta, nu sunt rudă cu dânsa, o simpatizez 
prin faptul că are o poziţie foarte corecta, astultati ce va zic, sunt totuşi decanul de vârstă de aici, o 
mare supărare care e o bănuiala, e o mică răzbunare a dlui primar pentru că ne-a dat nişte răspunsuri 
juridice corecte la discuţiile cu cei 10 consilieri, toate răspunsurile care au venit de la Prefect, de la 
Bucureşti, nu susţin ceea ce dumneavoastră ati vrut.Haideti să terminăm odată cu ael balamuc . Nu 
am venit aici să discut cu dânsa, vă spun de ce , pentru ca nu cumva să creadă cineva că am o legătură, 
că susţin pe dânsa. Eu susţin dreptatea , aveţi cuvântul meu de onoare. In pixul meu, 16 ani cat am 
fost inspector superior la corpul de control 4 ani jumate , după care am fost si şeful Inspecţiei Muncii 
aici pe Fagaras, sa spună unii din cei de aici la care am fost, care au firme, dacă am vrut să-i distrug, 
am căutat să am relaţie corectă cu toată lumea, am aplicat avertismente si termen să si rezolve 
problema, dl Popa si dl Lascu ştiu că am fost pe la dânşii. De ce vreţi să o vitregim de nişte servicii care 
i le-ati luat din subordine? Vă citesc de pe Facebook nişte postări care au legătură cu asta.... Dl primar, 
m-ati plătit cu ceva , mi-ati dat ceva sa va dau votul?
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Dl primar: bănuiesc că e o întrebare pertinentă la acuzele unui domn Marius Greavu care in 
perioada dinaintea anului 2016 avea lucrări la Primăria Fagaras de cateva zeci de miliarde si de când 
am venit eu primar am înţeles că munceşte prin Germania pentru că nu mai are cum să aibă lucrări cu 
Primăria Făgăraş, pentru că nu mai e un anumit viceprimar care era asociat in firma lui Marius 
Greavu. Dl Butunoiu, dacă noi ascultăm tot felul de conturi false, nu cred că facem bine, aici e o 
şedinţa a Consiliului Local , nu discutam comentarii de pe Facebook. Nu v-am plătit cu nimic dl 
Butunoiu si nici nu vă voi plăti vreodată. Ideea e următoarea. Nu e vorba de nici o răzbunare ci eu ca si 
conducător al acestei instituţii trebuie să reorganizez aparatul propriu al primarului si am explicat la 
început. Sunt anumite influente , dacă nu îi convine unui funcţionar ceva, nu cred că e atributul 
funcţionarului să vină să vorbească sau să influenţeze pe cineva să voteze sau să nu voteze. 
Conducătorul unităţii gestionează aparatul propriu. Dacă era ceva si nu era legal, nu aveaţi proiectul 
ăsta în faţă. Haideţi să ajungem la un vot si haideţi să avem o şedinţă , să nu mai ajungem de râsul 
făgărăşenilor. Aici mă opresc, din punctul meu de vedere cred că ar trebui să supunem votului, dacă 
nu întruneşte voturile o să fac stăruinţă, pentru că pe mine mă obligă legea să fac acest lucru, si v-am 
explicat la începutul şedinţei de ce trebuie să fac acest lucru.

Dl Butunoiu: Eu nu rup pragurile bisericii, dar sunt credincios să ştiţi , o să aduc o biblie să fie 
prezentă de fiecare dată aici, nu ne jucăm cu vorbele astea aici, individul ăsta să-şi vadă de treaba lui, 
cum poate spune treaba asta despre mine? Pentru că dacă e adevărat sunt in situaţia să vă votez, dar 
dacă nu e adevărat nu vă votez, adică o să mă abţin.

Dl primar: dl Butunoiu, puneţi intrebarea cu subiect si predicat.

Dl Butunoiu: el spune că sunt uşor de cumpărat, cu ce am fost cumpărat?

Dl primar: dacă v-am cumpărat eu pe dumneavoastră?

Dl Butunoiu: da

Dl primar: nu v-am cumpărat si nu v-am dat bani nici măcar de o cafea. Am închis subiectul.

Dl Butunoiu: e o problemă dacă mai amânăm pentru luni sau marţi si să mai discutăm?

Dl primar: nu se pot face şedinţe, am mai convocat pe 25 o şedinţa pentru rectificare si alte 
probleme urgente. Sa mai facem o şedinţă de îndată?

Dl Cupu: dl Butunoiu, dacă tot suntem la ora mărturisirilor, si totuşi ati adus o biblie si ati deschic 
oarecum o cutie a Pandorei, lumea in oraş si in social media, cum le place unora să spună, s-a 
vehiculat că azi la ora 11 , unele persoane de aici din sală ar fi fost convocate la Lagună cu nişte 
persoane venite de la Braşov plus dl primar. Vă rog să ne spuneţi dacă e adevărat sau nu si o sa iau si 
tăcerea un răspuns. Dacă ati fost convocat?

Dl Butunoiu: bineînţeles, am fost convocat de preşedintele partidului de la Fagaras, mi s-a transmis 
un mesaj, am fost pornit să mă duc , m-am tot gândit că ei o să îmi impună să votez, când am depus 
jurământul eu am zis că votez conform conştiinţei mele. Si dumneavoastră dle primar vă dau dreptate, 
în una din şedinţe ati spus nu mai votati după cum vă votează partidul, votati după propria conştiinţă. 
De ce să îmi dea mie acum dispoziţie partidul? Partidul m-a trimis aici, dar eu vreau să votez pentru 
Făgăraşul ăsta nu pentru partid. Dacă vreţi, deviem discuţia, mie nu îmi place aspectul intrării în oraş 
dinspre Braşov. Eu la Galaţi când mă duc mă cert cu colegi de ai mei si le spun Galatiul a devenit o 
tinichea, o ruginitură. Pentru că la intrarea in Galaţi, partea de combinat s-a permis de către primărie 
si au apărut tot felul de firme private, dughene ruginite care taie benzile rulante de la Combinat. Acolo 
nu mai e oraş , e o ţigănie. In spatele la Penny, sunt nişte cirucuri de ruginituri aduse de afară pentru 
care mie mi- e ruşine.

Dl Cupu: dl Butunoiu, eu apreciez sinceritatea dvs, dar tot acolo se spunea că la acea întâlnire va fi si 
primarul sau că e făcută la solicitarea dânsului. Puteti confirma această informaţie care circulă în 
oraş?
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Dl Butunoiu: nu ştiu cine trebuia să participe, eu am fost invitat, am încercat să mă informez, să iau 
legătura cu colegii mei, dacă au fost chemaţi. Corina mi-a zis că nu a fost, Cosmin ştia, dl Ludu ştia din 
câte am ânţeles că s-a vorbit telefonic cu dânsul

Dl Popa: da , într-adevăr azi la Laguna Albastră , spre deosebire de alţii care se duc ascunsi prin alte 
părţi, am convenit de acum 2 săptămâni, si vă poate confirma Dl Butunoiu, dl Stirbu, Dl Ludu, înainte 
de fiecare şedinţă, consilierii care au întrebări cu privire la ordinea de zi, să se convingă sau să li se 
explice despre ce e vorba în proiectul respectiv. Eu mi-am respectat promisiunea si am chemat, nu eu 
personal, PSD împreună cu cei 8 consilieri să discutăm subiectele de ordinea de zi. într-adevăr am 
fost jumate din noi prezenţi, asta e , mergem în continuare.

Dl Cupu: de ce au fost chemaţi doar cei de la PSD acolo si as vrea să dezvolte subiectul pt că mi se 
pare o acuzaţie în momentul în care dl Popa vine si face o afirmaţie că unii se întâlnesc pe ascuns, si as 
vrea să spună, dacă ştie, cine si pe unde se întâlnesc. înseamnă că aveţi cunoştiinţă, vă rog frumos, aici 
e presa , spuneţi si nominalizaţi, care s întâlnesc, prin ce unghere .

Dl Popa: da , susţin si cunosc foarte multe întâlniri în secret, dle Cupu în care aţi participat şi aţi 
invitat alţi colegi ai noştri pentru alte subiecte decât ce avem pe ordinea de zi. Da, sunteţi 
dumneavoastră , recunoaşteţi in fata presei.

Dl Klein: care e problema dacă ne întâlnim în secret, nu avem voie să vorbim unii cu alţii? E o 
problemă că se fotografiază oameni când se întâlnesc şi după aceea se iese in presă, nu vreau să dau 
detalii. De mai bine de 3 luni de zile s-a stricat climatul în acest consiliu. Asta trebuie să constatăm . E 
o prioritate pentru noi să refacem climatul, climatul acesta stricat a fost si cauza pentru cafre eu mi- 
am schimbat locul, pentru a căpăta o altă perspectivă, ca să văd lucrurile altfel, să am un orizont mai 
larg, suntem într- o situaţie gravă care trebuie rezolvată. îl apreciez pe dl Butunoiu pentru că a fost un 
moment de sinceritate si am apreciat că în toate situaţiile în care am ajuns în impas, el a susţinut o 
posibilitate de a prelungi ceva. Acum mă gândesc la SALCO. La sfârşitul lui decembrie am fost în 
impas si el a susţinut să prelungim cu o lună ca să mai avem timp să vorbim. Când am ajuns în impas 
cu pieţele, tot de la el am avut ideea să mai prelungim, să avem timp de discuţie, si acum tot el vine cu 
o astfel de propunere, să mai prelungim un pic acest proiect care e foarte controversat. Asta se vede pe 
Facebook dar si toate intâlnirile pe care eu le-am avut, dacă vfreti le fac publice, dar nu cfred că e cazul 
.Propunerea dlui Butunoiu e foarte benefică pentru că în acest proiect sunt câteva elemente foarte 
bune sunte alte elemente care nu sunt agreate de toată lumea. Haideţi să ne mai lăsăm un pic timp să 
facem din acest proiect mai multe proiecte. Eu sunt pentru ca să lucrăm foarte mult la climat

Dna Paicu: singurul lucru care vreau să-l adaug, sunt mulţumiri faţă de dna Giunca pentru modul 
cum poziţionat legat de situaţia noastră, începând cu 1 septembrie, vă mulţumesc sincer pentru 
calitatea profesională de care aţi dat dovadă. Vreau să vă mulţumesc dle Butunoiu pentru sinceritate si 
cred ca lucrurile ar trebui spuse, si in rest sunt total de acord cu dl Klein.

Dl Lascu: As vrea să ne întoarcem la proiectul pe care îl avem în faţă, nu să transformăm şedinţele de 
consiliu in Cenaclul Literar sau analiza de facebook. As vrea să vă întreb dle primar. în această adresă 
spune că termenul limită pentru ducerea la îndeplinire a acestor măsuri a fost 15.11 2021, dată la care 
trebuia să informăm curtea de conturi despre măsurile întreprinse. Aici aş vrea să ne dezvoltaţi un pic 
ce înseamnă acest termen care a fost depăşit.

Dl primar: ideea e următoarea. Noi avem un termen de 4 luni de zile să rezolvăm anumite deficienţe 
pringtre care si cele de verificare a tuturor contractelor de care v-am spus mai devreme. Termenul 
prin care noi trebuia să dăm un răspuns era 15 noiembrie. In 31 august eu am venit cu această 
organigramă pentru a avea această posibilitate să rezolvăm anumite probleme. Am trimis o adresă 
Curţii de Conturi prin care îi rugăm să ne lase până în 2 decembrie , având probleme în aprobarea 
organigramei şi în aloca oameni pentru a face acest lucru, noi facem acest lucru cu oamenii care îi 
avem acum la acest compartiment si până la sfârşitul lunii decembrie trebuie să avem toate lucrurile 
rezolvate, adică să calculăm dacă există prejudiciu la aceste contracte si să îl recuperăm. Termenul 
este foarte scurt , in data de 2 decembrie trebuie să le trimitem un răspuns si până la sfîrşitul lunii 
decembrie să le si daca există prejudiciu să şi recuperăm, Trebuie să le transmitem la Curtea de 
conturi si ei in funcţie de prejudiciu sesizează DNA. Eu vin în fata dvs cu lucruri serioase, trebuie să 
facem ce ne spune legea si nu imi permit să mai amân nici măcar o z i , eu imi fac datoria si vin in fata 
dumneavoastră
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Dl Biza: părinţii m-au învăţat să nu răspund , mai ales oamenilor în vârstă, că e ruşine, aş fi fericit 
dacă dl Butunoiu, care e prietenul meu, şi-ar retrage cuvântul “ţigănie”, mai ales că sunt eu aici, astfel 
nu îmi mai vă rostul...

Dl Butunoiu: când am zis “ţigănie”?

Dl Biza : când aţi zis “ce ţigănie e acolo în oraşul dumneavoastră”, si mi-ati vorbit cu “tu să taci 
vezi=ti de traba ta” nici asta nu mi-a plăcut, eu vă respect, eu nu mă cert, eu fac treabă şi după mine 
se vede

Dl Butunoiu: dacă tu consideri că m-am referit eu la tine, eu am vorbit în general la un aspect, nu m- 
am referit la o organizaţie, nu m-am referit la o persoană şi am zis si de Galatiul meu: mi se par nişte 
ţigănii la intrările astea în oraş, dacă tu crezi că m-am referit la tine , eu îmi cer scuze.

Dl Biza : e ok, am înţeles

Bl Butunoiu: să vină şi partidul să îmi impună, nu zic nu, dar chestii care sunt favorabile pentru 
cetăţeni, pentru oraş, pentru o investiţie

Dl Ludu: partidul nu poate impune nimic, eventual să facă o sugestie.

Dl Butunoiu: e o şedinţa care nu are multe proiecte pe ordinea de zi, măcar acum să profităm să ne 
aranjăm pe un făgaş normal, asa cum a spus si părintele, să avem un consens, dar când văd 
nelegiuirile astea eu nu le pot suporta.

Dna Crăciun: dl primar, în mandatul dvs trecut aţi avut înfiinţat postul de administrator public 
pentru o perioadă de un an. Ne-ati putea spune motivele pentru care l-aţi desfiinţat si acum vreţi să îl 
reînfiinţaţi?

Dl primar: în mandatul trecut a fost acest post pe organigramă, şi asa cum vă spuneam, 
organigrama trebuie să fie flexibilă şi dvs trebuie să fiţi flexibili pentru a veni în întâmpinarea 
funcţionării primăriei, ca din 6 ân 6 luni, asa cum ne permite legea, să facem o reorganizare acolo 
unde se impune. Am avut 1 an înfiinţat acest post, persoana care a ocupat acest post a plecat si in 
momentul de fata este sef la O J Braşov in domeniul fondurilor europene. Pentru a face o reorganizare 
după ce această persoană a plecat, am desfiinţat acest post ca să înfiinţăm alte posture in aparatul 
primarului, iar acum având un volum foarte mare de muncă avem nevoie de acest post, l-am justificat 
la inceputul şedinţei. Dar daca ati vrea să trecem la discuţia organigramei, să spună cineva in 
compartimentul respective nu trebuie 5 oameni ci 10, a venit Lucian Mija aici să âl intrebati, să nu mai 
trecem la alte subiecte care nu interesează in momentul de fata

Dna Polmolea: de -a  lungu timpului, cel puţin de când sunt eu în consiliu, am întâlnit proiecte care 
nu au fost votate si au fost puse pe ordinea de zi exact la fel, insitându-se a se vota exact asa cum se 
vrea . Noi aici, am spus mai multe lucruri cu care nu suntem de acord. Dl primar spune că doreşte o 
colaborare cu noi dar nu am regăsit nici un mod de acorecta anumite lucruri pe care noi considerăm 
că nu sunt corecte. Consider că colegii mei au dreptate în a amâna, nu cred că mai contează 10 zile , 
dacă tot aveţi de gând să mai puneţi o şedinţă până la sfârşitul acestei luni, să regânditi organigrama si 
să luaţi in considerare aspectele discutate a ic i. In al doilea rând as vrea să o rog pe dna secretară, că 
toată lumea a vorbit aici despre dânsa, ce părere are despre această situaţie de a i se lua din 
departamente si cum îi afectează munca. Mulţumesc

Dna secretar general: apreciez că am avut o perioadă destul de dificilă professional în ultimele 
trei lu n i, din punctual meu de vedere a fost o provocare profesională să mă aplec asupra subiectelor si 
subiectul principal a fost acela de a inceta mandatele, doar atât vreau să declar si nu vreau să fiu 
monedă de schimb şi să nu se interpreteze nici într-un fel, nu fac parte din grupuri de interese si/sau 
economice, nu sunt afiliată nici unui grup , în special grupului de 10 mandate care, la acest moment se 
apreciază că mi-ar lua oarecum apărarea , nu am solicitat nimănui în această perioadă să voteze într- 
un fel sau altu l, nu am luat legătura cu nimeni în acest sens, nu îmi exercit nici cum nici o influenta, 
să nu se mai interpreteze. Am fost acuzată în spaţiu public că am greşit, am făcut, am dres, am fost un 
om deschis, am venit in ultimii 21 de ani la serviciu cu deschidere , am spus lucrurilor pe nume de la 
început si nu am făcut nici un subcombat nici unui conducător de instituţie, am coordonat din 2007
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structuri mai mari decât am la acest moment, aceasta e structura pe care am dobândit-o , nu vreau să 
se mai interpreteze nimic, nu vreau să mai fiu o monedă de schimb secretar -administrator public, 
este viziunea dlui primar pentru viitor asupra modului cum funcţionează aparatul de specialitate. Mai 
m ult, ce să vă zic, atribuţiile mele sunt cele prevăzute de Codul Administrativ la art 242 si 243 , iar pe 
lângă aceste atribuţii clar definite mai am si atributul de a continua , să asigur continuitatea 
conducerii si realizarea legăturilor funcţionale dintre compartimente, este un atribut prevăzut clar de 
Cod, nu pun, cum s-a apreciat acum 10 zile , piedică dezvoltării Făgăraşului, că trebuie să se aprobe 
organigrama, că am făcut eu ceva, toate lucrările care mi-au fost aduse spre competentă soluţionare, 
indiferent de domeniu, este un spectru foarte larg de activitate activitatea secretarului general, m-am 
aplecat asupra tuturor, am îndrumat cum am putut mai bine . Din punct de vedere al activităţii 
juridice avem peste 1200 dosare de instanţă, din care 1000 si ceva sunt pe o procedură standardizată, 
dar la cele mai complexe avem colaborări cu case de avocatură, asa cum stiti si venim în fata 
dumneavoastră, probabil de acolo se trag acele lucruri nu numai de la cele 10 mandate, de la controlul 
Curţii de Conturi in care juridicul a fost acuzat că nu a identificat o procedură corectă pe nişte creanţe, 
in cuantum de aprox 6.500.000 lei noi, am ajuns atunci să iau cunoştiinţă de acea problemă, am 
depus toate diligentele si am identificat soluţia legală , poate dl primar să confirme sau să infirme 
lucrul acesta, colegul care a fost acuzat în mod direct că nu se implică si nu-si duce la indeplinire 
atribuţiile, era chiar în subordinea mea, am identificat Decizii ale înaltei curţi si colegul a dat notă 
explicativă Curţii de Conturi pe tema aceasta, indicându-se procedura corectă. Nu s-au mai consemnat 
măsuri cu privire la acest aspect, cuantumul a fost mare, dar dl primar aş vrea să confirme sau să 
infirme că în faţa dânsului am fost, am discutat în mod deschis , am identificat Soluţia corectă, iar 
colegul, astăzi în spatele dumneavoastră poate să confirme sau infirme cine a identificat soluţia legală. 
Dacă avem sincope in activitate eu in general am suplinit, am fost un om deschis, cu bună credinţă, nu 
fac subcombat si nu am făcut niciodată subcombat conducerii, in activitatea mea de peste 20 de ani 
mai mult de 14 ani am fost in funcţii de conducere, am promovat un examen la ANFP, in 2011 am 
promovat examenul de secretar general, nu mă face o funcţie, ştiu ce capacitate am, ştiu că pot să mă 
aplec asupra subiectelor, am auzit si eu multe, eu am tăcut în perioada asta de aproape 3 luni. Fata de 
dl primar am avut o poziţie corectă, în ultima perioadă de 2 săptămâni recunosc că îl evit, si spun si 
public, pentru să asa s-au dus lucrurile, nu professional, ca si colaborare interumană. Atât am de spus, 
nu veau să fiu monedă de schimb pentru nimeni, nu vreau să se interpreteze într-un alt mod, eu cred 
că fiecare dintre dumneavoastră care aţi deschis usa biroului meu de-a lungul timpului, a ieşit fiecare 
cu o soluţie , am ajutat pe fiecare fără un interes de nici un fel. Apreciez dna Paicu, dar nu era cazul să 
îmi mulţumiţi, eu mi-am spus un punct de vedere legal. Dacă îmi permiteţi, zilele acestea am primit 
din partea Instituţie Prefectului un răspuns , pentru că pe anumite documente din instituţie s-au 
indicat nişte rezoluţii că as fi depus nişte documente incomplete, am revenit cu o solicitare conform 
cadrului legal, aş vrea să se menţioneze în procesul verbal de şedinţă că am adus la cunoştiinţă dlui 
primar si a tuturor consilierilor, adresele 56623/19.10.2021, 56046/21.10.2021, 56046/02.11.2021 si 
adresa 59.078/2021. Atât aş avea pretenţia si rugămintea de la dl primar să spună, cât poate să spună, 
dacă am pus eu piedică dezvoltării oraşului, dacă nu am fost un om deschis professional şi dacă nu am 
respectat eu nişte conduite. Aceste documente vreau să vi le înmânez eu personal. Mulţumesc

Dl primar: pot să spun că tărie că Laura a încurcat câteva proiecte şi o să vin în următoarea perioadă 
şi o să demonstrez lucrurile acestea, sunt contracte nesemnate care nu-şi aveau motivul de a nu fi 
semnate de către secretarul general, contracte de implementare si contracte de execuţie, dacă tot se 
deschide în momentul de faţă acest subiect, pentru că se vede clar Laura că într-adevăr eşti o monedă 
de schimb în momentul de faţă şi aţi făcut să fie aşa, discuţiile s-au purtat în acest sens, dar o să vin cu 
toate doveziile în următoarea perioadă, pentru că dacă se deschide public această discuţie, o să o 
facem. Aici am pus o rezoluţie prin care , din discuţiile pe care le-am avut eu cu instituţia prefectului si 
m-au intrebat ce e cu aceste solicitări am spus că nu ştiu de aceste solicitări si da, dna secretar mi-ati 
adus aici solicitarea pe care eu v-am cerut-o , pe care ati făcut- o Instituţiei Pprefectului, fără ca eu să 
ştiu că a ieşit din Primărie, si v-am spus să nu mai iasă adrese din instituţie fără să ştie primarul, asta 
v-am scris eu aici. Si sunt solicitări făcute către instituţia Prefectului unde primarul nu ştie. Vă spun 
dacă nu ştiţi, în Codul Administrate, unitatea administrativă poate cere de la Instituţia Prefectului să o 
consilieze, Instituţia Primăriei e condusă de primar nu de secretar, secretarul are în atribuţii să 
asigure legalitatea , nu să ceară consiliere si v-am spus să nu mai trimiteti adrese fără să ceară 
primarul. Vă că ati trimis o adresă în data de 02.11 cu stampila nr.i pe semnătura dvs, dar am 
schimbat dispoziţia în momentul de faţă, în care cereţi un lucru care nu l-a spus Prefectura si s-a 
încheiat subiectul si vă că cineva întreţine subiectul de 10 consilieri daţi afară încontinuu.Această 
procedură s-a terminat de foarte mult timp. După acele 30 de zile când am intrat în consiliu şi cele 10 
zile in care secretarul gtrebuia să trimită către prefect si prefectul a zis , aşazisul procesverbal nu poate 
fi pus in aplicare s-a terminat acel subiect. Dar văd că influenta secretarului asupra unor consilieri
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există si azi mi s-a confirmat. Si dna secretar v-am zis că nu mai am incredere in dvs de când mi-aţi 
ascuns adresa de la Prefectură din data de 13 , a trecut şedinţa de la ora 18 si noi nu am ştiut de adresa 
respectivă. Si sunt multe alte aspecte. Dacă vreţi să discută aceste aspecte la un proiect de organigramă 
la care unii dintre dvs aţi invocate că i se iau cecretarului anumite atribuţii, se confirm azi că discuţiile 
au existat si există. Azi ati demonstrate că secretarul are influenţă asupra consilierilor si secretarul 
are si avea o influenta si conducea Primăria Municipiului Făgăraş. Nu ştiu de ce acum se discută 
aspectul ăsta când noi discutăm de organigramă, de aparatul propriu al primarului si de 
administratorul public, nu ştiu cum s-a ajuns la punctual ăsta. Trebuie să aduc în discuţie si acel 
raport al Curţii de Conturi prin care într-adevăr Ecotermul avea si are o datorie de vreo 7 milioane lei 
pentru că acel Ecoterm a intrat in insolventa si faliment nu pe mandatul nostrum nici al dvs, iar Adi 
Gavrilă din partea comp juridic se ocupa ca jurist al Serv de taxe si impozite si ar fi trebuit să facă 
toate demersurile necesare, iar acea soluţie nu aţi găsit- o dvs dna secretar si dl Adrian Gavrilă, 
amintiţi-vă cu cine aţi stat de vorbă în birou si acea persoană cu cine a stat de vorbă ca avocet sip e 
urmă o să vă daţi seama de unde v-a venit ideea

Dna Secretar general: nu vreau să transform această şedinţă în alt lucru, nu am ţinut legătura si nu 
tin si nu-mi exercit nici o influenţă pentru că nu consider să fac acest lucru, dacă dvs interpretaţi acest 
lucru este într-un alt mod, am identificat Soluţia pe creanţele curente datorita unei procedure 
realizate anterior in cazul Prodlacta, cu alte persoane nu am stat de vorbă, cred că de acolo au 
degenerat lucrurile, precizez nu am tinut legătura cu nimeni şi nu am solicitat cuiva , nu mi exercit 
influenta asupra nimănui, nu am exercitat influenta nici asupra vreunui coleg de-a lungul timpului să 
semneze într-un fel sau altul, dacă vă referiţi la anumite contracte semnate sau nesemnate, procedura 
a fost in 5 minute să semnăm nişte contracte destul de dificile si in cuantum foarte mare, atât vă pot 
spune, sunt nişte lucruri interne, dumneavoastră puteţi sau nu să recunoaşteţi ceea ce am spus eu, pe 
rezoluţii mi-aţi spus “te rog să lămureşti situaţia documentelor incomplete”, procedura de încetare a 
mandatelor este a secretarului general care trimite instituţiei prefectului, am scris Instituţiei 
Prefectului si doamnelor care s-au ocupat la acel moment de Făgăraş să ne îndrume să rezolvăm o 
problemă, în temeiul a două articole, nimic mai mult, doar să îndrume conform cererii noastre.

Dl primar: eu cred că problemele mu au plecat nici de la cei 10 consilieri si aveţi dreptate de la 
raportul Curţii de Conturi, dacă vă aduceţi aminte dna secretar , pe lângă acele aspecte de 
nemulţumire fată de acest compartiment juridic care e în subordinea dumneavoastră, si când vă 
întrebam ce se întâmplă acolo aţi spus că nu răspundeţi de faptele , ale fiecăruia, iar intr-o vinery când 
aţi plecat la Bucureşti aţi spus , “domn primar mai bine luaţi-mi-le din subordine decât să mă mai tot 
întrebaţi”, lucrul ăsta l-am făcut, dar dumneavoastră aţi avut o mică problem vizavi de atitudinea mea 
faţă de Curtea de Conturi vizavi de acei bani pe care dumneavoastră i-aţi dat înapoi, când aţi venit la 
mine si aţi zis ”domn primar există o hotărâre judecătorească pe nişte bonuri de masă” si v-am zis 
“dna secretar sunteti garantul legaltăţii, dacă e în regulă daţi-i bătaie ”, iar când a venit curtea de 
conturi v-a imputat acei bani si mi-aţi spus în birou că nu v-am susţinut suficient de mult şi că până 
acum aţi fost mediator între primar şi consiliu local şi de aici încolo nu veţi mai fî, asta era inainte de 
31 august, eu nu am avut o altă atitudine dar se confirmă multe lucruri. Mulţumesc frumos

Dna secretar general: dacă îmi permiteţi, este vorba de indemnizaţia de hrană la care au dreptul 
funcţionarii publici, s-a apreciat de-a lungul timpului ca si practică in baza unei sentinţe a unui 
Tribunal, o parte din secretarii generali au obţinut această indemnizaţie, 314 lei pe lună, în momentul 
când a venit Curtea de Conturi eu mi-am manifestat de la început, si dl director economic ştie lucrul 
acesta, dacă se va constatat că nu are temei legal acea indemnizaţie, dacă a fost acordată nelegal, deşi 
am avut ca practică judiciară o sentinţă, eu sunt dispusă să restitui suma respectivă, au fost 
aproximativ 6.600 lei , pe care i-am restituit la sfârşitul controlului , pe toţi odată, fără să generez o 
procedură administrativă ulterioară şi să determin alte lucruri la nivel instituţional, iar la teza finală la 
ce aţi spus dumneavoastră , nu sunt răspunzătoare, nu mai mediez, nu mai fac, eu consider că 
totdeauna am asigurat un cadru să putem funcţiona, nu mă răzbun şi nu m-am răzbunat pe nimeni, 
am fost un om deschis, şi cu dumneavoastră şi cu dnii consilieri, si dl Butunoiu a apreciat că nu m-a 
căutat în perioada asta tocmai să nu se interpreteze într-un fel sau altul, nu am făcut lucruri şi nu mi- 
am manifestat nici o intenţie asupra dumneavoastră. Funcţia de secretar este funcţie de secretar 
general mai nou, funcţie cu atribuţii, nimic mai mult.

DI primar: dna secretar, e o problemă dacă domneavoastră vă ocupaţi doar de ce spune Codul 
Administrativ, legalitatea documentelor din primărie şi legalitatea si buna desfăşurare a şedinţelor 
consiliului local?



Dna secretar: este viziunea dumneavoastră dl primar, am şi vizat de legalitate proiectul cu toate că, 
precizez ca să se ştie, această organigramă a fost realizată în ziua de concediu când am fost cu mama la 
control, ulterior mi s-a adus la cunoştiinţă lucrurile acestea, este viziunea si atributul dumneavoastră, 
oricum v-am spus de la începutul mandatului care sunt atribuţiile dvs exclusive: buget, organigramă, 
nu cred că am făcut opoziţie din lucrul acesta, dar discuţiile au ajuns undeva, îmi doresc doar să 
ducem la îndeplinire prevederile legale cu privire la continuarea si funcţionarea activităţii în instituţie, 
asa cum sunt prevederile Codului Administrativ, nimic mai mult, nu caut greşelile nimănui şi am 
precizat dlui primar lucrul acesta, în ultima perioadă, şi o să şi închei cu lucrul acesta, din luna 
septembrie, lucrul acesta s-a tot încercat, a fost o perioadă în care eu am tăcut şi dumneavoastră sper 
să nu mă mai reţineţi ca un element, sunt un om într-o organigramă, care îmi duc la îndeplinire 
atribuţiile cît mai bine în limita timpului si în limita mandatului care îl am. Mulţumesc frumos.

Dl preşedinte: dati-mi voie dl Butunoiu, să citesc răspunsul de la prefect: în lipsa referatului.....

Dl Cupu: având în vedere cum au evoluat discuşiile de aici, eu constat, si e public, într-o conferinţă 
de presă din 2 septembrie, cineva in termen de 30 de zile dădea afară 10 consilieri, în 30 de zile 
înlocuia cu supleanţi şi aşa mai departe. Tota acea persoană, în tot acest interval de timp acuză pe cei 
10 de lipsă de colaborare. Nu le putem uita. între timp, dle Ludu, ar fi trebuit să fi dat răpuns şi la 
răspunsul MLPDA , trebuia citit toate adresele de la Prefectură cu privire la acest aspect şi consider că 
dacă aţi fî citit, un om de bun simţ ar fi trebuit să-şi ceară scuze celor 10 consilieri , nu să-i acuze în 
continuare de lipsă de colaborare. Mai departe vreau să vă spun că am observat acum în speechul 
cuiva, care până acum ne motiva de ce vrea să mute serviciile de la dna secretar prin prisma faptului 
că vrea să o degreveze , să se ocupe mai mult de consiliu loveai, lucrurile sunt publice, s-au spus în 
celelalte şedinţe. Iar acum aflăm că de fapt motivul e altul, care l-a specificat mai devreme şi este 
înregistrat. Este regretabil ceea ce se întâmplă. Ba mai mult eu vreau să vă spun că dna secretar si 
funcţia de secretar general UAT faţă de consiliul local are atribuţii de legalitate, nu cred că pe partea 
asta de legalitate, să te adresezi Instituţiei Prefectului care e singura instituţie abilitată , se să ceri 
îndrumări de acolo, trebuie să ceară voie cuiva pe acest subiect, cineva să cenzureze acest răspuns, 
este noaptea minţii nu vă supăraţi, cum a spus părintele, a intat o dihonie aici, adică e noaptea minţii 
să vii să impui cuiva , care pe partea de legalitate are nişte responsabilităţi stabilite prin Codul Adm., 
este singura persoană care poate răspunde patrimonial, păi e posibil aşa ceva? Uite că e posibil aici, 
cineva care se crede pe moşie si vrea să încalece pe toatî lumea, e ruşinos, făgărăşenii ne văd şi deschid 
ochii. Mulţumesc

Dna Paicu: am rămas fără cuvinte, eu ştiam că epoca ceauşistă a apus demult dar văd că aici dl 
primar consider primar pe absout orice persoană care nu execută, deci nu am cuvinte, eu ştiu că un 
lider studiază echipe nu le dezbină. Ca să putem colabora, ar trebui să ne ascultăm unii pe alţii, să ne 
punem la masă, sis ă vedem unde găsim o soluţie, nu asa, să ne dăm în cap unul la altul

Dl Butunoiu: a afirmat dna secretar ceva în cuvântul ei, că s-a referit la mine, m-aţi criticat, am 
făcut ceva rău?

Dna secretar general: nu dl Butunoiu, ati afirmat că aţi fî vrut să veniţi la mine şi nu aţi venit

Dl Butunoiu: am afirmat că as fi vrut să vin să vă mai consult, să îmi mai dau şi eu cu părerea pentru 
că şi eu am o vechime juridică, am evitat să vin să discut cu dumneavoastră, dar nu vreau să vin să mă 
vadă cineva să creadă că vin cu influente, să bârfesc pe cineva. Eu sper ca de la şedinţa asta încolo să 
întronăm un climat de colaborare, si am o rugăminte şi la dl primar, si la dvs si la noi toti colegii, 
haideţi să nu mai purtăm atâta ură şi pică între noi, haideţi să facem să meargă treaba bine. N-as mai 
veni, că o să interpreteze cineva că vin să vă bag în cap, să vă incit, mai bine stau în banca mea , o să 
iau cuvântul când o să îmi vină rândul, să vă spun că ceea ce aţi făcut nu aţi făcut greşit, mie mi s-a 
părut că a fost o mică răzbunare a primarului să vă retragă toate serviciile, şi acum cred treaba sta, de 
aceea am cerut o amânare de o zi , două, haideţi să discutăm luni, nu suntem de acord să nu votăm 
organigrama si sper să ajung la o concluzie si cu colegii mei să nu o respingem, suntem de acord să 
faceţi compartimentul care îl cere Curtea de Conturi , suntem de acord cu multe chestii, eu am fost 
pionul principal si prima dată când vi l-am propus pe Cosmin Ştirbu, colegul meu de partid, nu a fost 
votat, tot eu l-am propus si l-am si votat, eu vă rog să-i daţi atribuţii, să-l însărcinaţi cu tot ce-i mai 
greu, îl urmăresc eu dacă le face.

Dl primar: asta am spus la început, atribuţiile se impart în funcţie de necesităţile municipiului. Ura, 
să ştiţi dl Butunoiu, se vede în discursul fiecăruia, cel care a spus că nu va uita si nu va ierta niciodată.

9



Haideţi să lămurim un aspect. Autoritatea publică e reprezentată de primar, toate documntele care ies 
din primărie, dacă nu le vede primarul ce credeţi că s-ar întâmpla? Ar fi un haos. Nu este normal ca o 
hârtie să iasă din primărie fără să ştie consucătorul unităţii. Codul Adm spune clar , se dă consiliere 
autorităţii, autoritatea este reprezentată de primar, că dacă nu s-ar vota secretar, s-ar vota viceprimar 
uninominal si alte lucruri. Iar secretarul general, prin fisa postului si este plătit să aibă grijă de 
legalitate, nu să ceară consiliere, este pregătit şi plătit. Consiliere cere în numele persoanei, ori avem o 
primărie condusă , ori avem o primărie divizată şi condusă de mai mulţi oameni cum a fost până în 
2016, iar lucrul acesta nu se va mai întâmpla. Există un legislativ, există un executive si fiecare trebuie 
să-şi ştie atribuţiile si obligaţiile. Stăm de 2 ore pe un proiect, eu vă rog votaţi-1 sau nu-1 votaţi, dar mi 
se pare penibil pentru că la şedinţa trecută când s-a ales viceprimarul am crezut că există în jurul 
viceprimarului o majoritate care merge înainte. Haideţi să terminăm cu circuitul ăsta, avem un singur 
proiect pe ordinea de zi, dacă aveam 20 de proiecte azi ce făceam?

DI Butunoiu: a greşi e omeneşte, a persevera în a greşeală e diabolic. Haideţi să zicem că s-a făcut o 
greşeală poate de dna secretară

Dl primar: nu mai induceţi în eroare că e o răzbunare, aparatul propriu al primarului si vi-1 prezint, 
supuneţi-1 la vot pentru că stăm de 2 ore pe subiectul ăsta

Dna Paicu: dl Mija, mulţumesc că aţi venit, vreau să vă întreb ce experienţă aveţi? ce vă recomandă 
pentru acest post?

Dl Mija Lucian: eu sunt de profesie jurist, am lucrat aproape 2 ani ca jurist la Nitramonia, apoi am 
plecat de acolo si am lucrat în domeniul privat, lucrez în antreprenoriat, iar în ultimii 20 de ani am 
deschis si dezvoltat împreună cu soţia mai multe firme aici în Făgăraş.Acum am hotărât să mă implic 
în partea de administraţie, mă bucur că dl primar s-a gândit la mine pentru acest post care în 
administraţie e un post foarte important si vreau să dau totul pentru a sprijini. Aşa cum a explicat şi 
domnia sa, atât administratorul public cât şi viceprimarul pot prelua din atribuţiile primarului, si în 
situaţia în care se află acum Făgăraşul, cu atâtea proiecte de dezvoltare cred că e nevoie de personae 
care să fie în aparatul dlui primar si acre să contribuie. Probabil dvs mă întrebaţi de experienţă în 
administraţie, nu am experienţă în administraţie în afară de cele 6,7 luni în care am fost consilier al 
dlui primar, însă cu o bogată experienţă în administrare în domeniul privat. Pe lângă asta, în 
momentul în care am dorit să mă implic , am hotărât prima dată să învăţ si ca dovadă tocmai am 
finalizat un maşter în administraţie la Universitatea Babes Bolyai Cluj Napoca in care am învăţat ce 
înseamnă administraţie, ca o coincidenţă lucrarea de disertaţie este despre administratorul public, 
studiat regiunea centru, ceea ce s-a întâmplat din 2006 când s-a înfiinţat această funcţie în România, 
am studiat primăriile de municipiu din regiunea Centru , am văzut ce s-a întâmplat si la Făgăraş, 
postul a fost în organigramă, dacă dl primar nu se decidea să=l scoată această discuţie nu mai avea 
loc, mă numea direct, dacă vreţi să mă întrebaţi ceva vă rog să mă întrebaţi.

Dna Paicu: în ultima perioadă se zvoneşte că dl primar prin această funcţie oferă o rampă de lansare 
pentru o viitoare candidatură în 2024, este adevărat?

Dl Lucian Mija: ce am văzut azi aici mi se pare un pic ireal, să discuţi comentarii de pe facebook, iar 
referitor la intrebarea dumneavoastră vă rog să îmi permiteţi să mă abţin de la a discuta zvonuri. 
Funcţia de administrator public nu este o funcţie politică, cea de viceprimar e politică, are expunere, 
are susţinerea consiliului local si probabil viceprimarul va fi expus media foarte mult din acest 
moment, după dl primar. Funcţia de administrator public e o funcţie de specialist , nu e funcţie 
politică, nu sun tom politic

Dna Paicu: sunteti membru FDGR

Dl Lucian Mija: nu sunt membru FDGR, nu pot fi membru, membrii FDGR pot fo doar etnicii 
germane, sunt simpatizant, dar nu sunt membru.

Dl Paicu: vin cu o propunere, legat de acest proiect, către colegii consilieri. Din moment ce sunt 
grave problem la SALCO , dvs aveţi competente antreprenoriale, eu propun să vă numim la 
conducerea SALCO SERV , acolo avem nevoie de o persoană competent din moment ce dl primar v-a 
ales pentru funcţia de administrator public, eu cred că acolo o să faceţi treabă bună, după care vă 
putem da oraşul pe mâini. Eu propun ca acest proiect să se retragă, să se refacă, astfel încât să nu se
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mai ia acele compartimente din subordinea secretarului UAT sis ă numim pe domnul la conducerea 
SALCO SERV

Dl Mija Lucian: vă mărturisesc faptul că trecerea de la antreprenoriat la domeniul pulic este cel 
puţin la fel de dificilp ca trecerea din orice în antreprenoriat. Poate e si mai grea pentru că vin dintr- 
un domeniu în care mereu mi-am coordonat singur activităţile , un domeniu în care activitatea e 
coordonată în primul rând de şeful care e dl primar, de legi foarte stricte, de consiliul local, de 
cetăţeni. Dacă am hotărât să mă implic , am hotărât să mă implic într-un domeniu care mi se 
potriveşte si la solicitarea dlui primar. Nu vizez postul de director la SALCO , deşi în social media au 
apărut aceste discuţii în urmă cu multe luni, nu am vizat niciodată acest post si nu mi-1 doresc, si e o 
diferenţă între antreprenor si director la SALCO, nu mă interesează acel post.

Dl primar: dna consilier Paicu, postul de disrector la societatea de salubrizare se numeşte de către 
CA interimar si se ocupă prin concurs.Eu nu cred că nu stiati acest lucru, ca să-i propuneţi dlui Mija, 
să-l numiţi dumneavoastră acolo.

Dna Paicu: si dumneavoastră , prin nu ştiu cine ati propus să devin eu director acolo, haideţi să fim 
seriosi

Dl primar: Am vorbit cu dl senator Irineu, cred că dna Paicu ar fi cea mai potrivită pentru postul de 
director la SALCO, am zis că sunteti potrivită, nu am zis că vă numesc

Dl Cupu: eu constat că dl Mija ne spune că nu mai e membru de partid, dar e pe poziţia următoare, 
pe lista supleanţilor. In condiţiile în care ipotetic, pleacă nişte membri de la FDGR, să înţeleg că nu va 
urma pe listă? Eu as face o propunere pentru deblocarea acestei situaţii cu organigrama, , in sensul in 
care propun să se retragă o parte de proiect în ceea ce priveşte numirea administratorului si mutarea 
serviciilor de la dna secretar si as propune să rămână doar acelea pe care Curtea de Conturi le impune, 
si as vrea să fie menţionată această propunere, iar dacă se va face acest lucru eu propun că votez, dacă 
iniţiatorul îşi retrage parţial din proiect, eu voi vota, celelalte urmând să le votăm într- altă variantă. 
Aceast e propunerea mea, iar asa cum a spus dl Butunoiu, si părintele Klein, să lăsăm să discutăm 
celelalte subiecte. Mulţumesc.

Dl Butunoiu: a fost si propunerea mea de când a început şedinţa, haideţi să votăm acest lucru care îl 
cere Curtea de Conturi, si haideţi pentru sapt viitoare in alta şedinţa să discutăm si restul.

Dl primar: eu ca iniţiator vă spun, si as vrea ca dna secretar să menţină legaitatea acestei şedinţe si a 
proiectelor care sunt pe ordinea de zi, că amendamente nu se pot depune la organigramă si nici la 
buget

Dna secretar: organigrama e atributul dlui primar, e un proiect pe ordinea de zi cu viza de legalitate 

Dl Cupu: propunerea era către dl primar, nu era un amendament

Dl primar: vă răspund a treia oară , eu stăruiesc ca acest proiect să fie aprobat, vă rog să votaţi, si voi 
stărui până la sfârşitul anului, după aceea responsabilitatea e a noastră, a tuturor

Dl Lascu: vreau să vă rog să ţineţi discuţiile si şedinţa strict pe subiect, văd că am discutat în nu ştiu 
câte direcţii, practic nu am discutat organigrama deloc

Dl Popa: haideţi să discutăm la subiect, despre organigramă, ce e bun , ce e rău , haideţi să supunem 
la vot, sau dacă mai sunt lucruri punctuale de discutat

Dl preşedinte: inainte de a trece la vot, daţi-mi voie să vă spun câteva cuvinte, pentru câ înainte de a 
începe şedinţa au venit câţiva colegi la mine şi mi-au spus câteva lucruri, plus afirmaţia dlui Butunoiu 
că s-a dat cu pumnul în masă să fie viceprimar dl Ştirbu, sau dl Popa a afirmat că ne-am întânit 
undeva, eu nu m-am întânit cu nimeni, o să dau citire art 207 din Cod Adminitrativ si Legea 
393/2004 - Protecţia legală a aleşilor locali. Se spune in art 20 alin 1 “ în exercitarea mandatului, 
aleşii locali sunt în serviciul colectivităţii, nu a unui partid, fiind ocrotiţi de lege..” alin.2 “ Libertatea 
de opinie şi de acţiune în exercitarea mandatului alesului local este garantată.” iar art.23 alin 1 “Pe 
întreaga durată a mandatului, aleşii locali se consideră în exerciţiul autorităţii publice şi se bucură de 
protecţia prevăzută de lege.” O să mai aduc aminte celor care ne urmăresc acum si o svadau citire
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doar articolelor: art 291 NCPP, art 367 alin 1, art 207 NCPP si art.297. înainte de a trece la vot, vă 
spun că m-am întâlnit cu mai mulţi alegători, m-au oprit si pe stradă în legătură cu acest proiect, mi
au spus să nu-1 votez, dar deşi e voinţa lor eu o să mă abţin , să nu intru în conflict cu partidul, nu am 
primit ordine să votez într-un anumit fel, asa că de data asta o să mă abţin

Dl Popa: mi-am auzit numele mai devreme. Eu nu am spus că ne-am întânit în secret sau că ne vom 
întâlni în secret. A  fost o discuţie amicală si am spus dragi colegi în cazul în care sunt nelămuriri, sunt 
discuţii legate de orice proiect de pe ordinea de zi, haideţi să ne întâlnim , să nu mai iasă circ. 
Confirmaţi dl Butunoiu? Confirmaţi dl Ludu?

Dl Butunoiu: s-a afirmat că s-a bătut cu pumnul în masă , nu a bătut nimeni cu pumnul în masă, s-a 
recomandat de la partid , trebuie să avem viceprimar, nu mai putem aştepta, e un an de zile pierdut de 
la începutul mandatului, trebuie să fie viceprimar de la noi, dar nu s-a bătut cu pumnul în masă

Dl preşedinte : supunem la vot in forma propusă de dl primar

Dna Paicu: sunteti preşedinte de şedinţă, am făcut un amendament vă rog să-l supuneţi la vot 

Dl primar: nu se poate

Dl preşedinte: dacă nu încuviinţează dl primar, nu se poate. Pentru o lămurire exactă mai cerem 
odată părerea dnei secretarm, care e garantul legalităţii tuturor actelor din primărie

Dna secretar general: organigrama este atributul dlui primar, dacă dumneavoastră aveţi un 
amendament ar trebui ca dl primar să fie de acord cu lucrul acesta, chiar dacă procedura pe codul 
administrativ prevede că se pot face amendamente. Fiind un proiect ca si bugetul, proiecte cu atribut 
exclusiv atunci trebuie să cereţi acordul pe amendamentul respectiv dlui primar.

Dna Paicu; rog să se consemneze în procesul verbal că nu a fost supus la vot amendamentul meu. Eu 
o să pot să fac adresă la Prefect fără să cer permisiunea dlui primar, ce o să faceţi o să mă daţi afară? 0  
să-mi scrieţi si mie o foaie “să nu mai trimiti adrese fără să şiu”?

Dl preşedinte: supune la vot proiectul. Cine este pentru? -10 Stirbu, Ciont, Stengel, Suteu, 
Colibas, Biza, Popa, Centiu, Lascu, Cerghizan. împotrivă: 1 Paicu. Abţineri: 8 - Ludu, Butunoiu, 
Polmolea, Aldea, Klein, Crăciun, Cupu, Gavrilă- se adoptă HCL nr.278/19.11.2021

Dl preşedinte: Orgnigrama a fost adoptată cu 10 voturi pentru. Alte discuţii? Atunci, declar şedinţa 
închisă

Drept pentru care, s-a incheiat prezentul proces-verbal, in 3 exemplare.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢA, 
LUDU AUREL CRISTIAN

Nr.crt. Funcţia şi atribuţia Numele şi 
prenumele

Data
Semnătura

1. întocmit, 
Consilier juridic, Adrian Gavrilă 03.12.2021 /

___ ( __
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